

MCA-GMC: 通讯与多媒体部

Compiled and translated by



INSTITUTE OF STRATEGIC ANALYSIS & POLICY RESEARCH



MCA Public Relations, Publicity,
New Media and Public Sentiment
Centre

Ministry of Communications and Multimedia 通讯与多媒体部

哥宾星上台承诺：

- 成立媒体委员会
- 检讨通讯与多媒体法
- 设立一支司法团队，研究应废除或修订2018年4月2日在国会通过《2018年反假新闻法令》
- 研究煽动法令、印刷及出版法令、通讯及多媒体委员会法令，以及刑事法典限制言论自由
- 检讨《2010年个人资料保护法令》
- 2019年将成立3个专案组（thematic group），分别包括了数码经济、广播与新闻，以及创意工业
- 重组国家电影发展局（FINAS） Restructure FINAS
- 通过大马数码经济机构（MDEC）展开和扩大我国的电子竞技生态系统，以期与其他举办具国际水平联赛的国家并驾齐驱

Ministry of Communications and Multimedia 通讯与多媒体部

Gobind Singh agreed to the following :

- Setting up of Malaysian Media Council (MMC)
- Review of Communication and Multimedia Act 1998
- Establish a judicial team to study if the government should abolish or amend the Anti Fake News Act 2018
- Study the Sedition Act, Printing Presses and Publications Act 1984, and Communication and Multimedia Act 1998 and its restriction on freedom of speech
- Review of PERSONAL DATA PROTECTION ACT 2010
- Setting up of 3 thematic groups : Digital Economy, Radio and News, Creative Industry
- Restructure FINAS
- Launch and expand e-sports through The Malaysian Digital Economic Agency (MIDEC)

Ministry of Communications and Multimedia 通讯与多媒体部

希盟承诺U-turn

执政前

- 大选竞选宣言承诺要废除威胁言论自由的法律
- 希盟即宣布若在未来大选执政，则会废除《2018年打假新闻法令》
- 哥宾星将修订《1998年通讯及多媒体法令》，并在执政中央后，却只考虑废除第233条文（U Turn 承诺）
- 希盟总裁马哈迪上任为首相后，在5月13日指出，希盟政府将为“假新闻”设定更清楚的定义而不是废除
- 哥宾星称，一旦接获涉及国家安全及种族关系的投报，政府将会援引此条文展开调查，不会废除第233条

Ministry of Communications and Multimedia 通讯与多媒体部

U-turn made on promises:

Before 509

- Promised to abolish any law which restricts freedom of speech
- After coming into power, PH promised to abolish the Anti Fake News Act 2018
- Gobind Singh had agreed to amend the Communication and Multimedia Act 1998, but after becoming the government, PH only agreed to repeal Article 233
- PM Tun Mahathir said that he will only redefine “fake news” instead of abolishing the entire Anti Fake News Act
- Gobind Singh stated that PH will not repeal Article 233, and that instead it will be used to investigate any threats to national security and ethnic relations

Ministry of Communications and Multimedia 通讯与多媒体部

最新资讯 Updates

- 2019年6月1日：记者联盟促与政府会面推动成立媒体委员会
- 2019年3月18日：确保法令与时并进，通讯部检讨个资保护法
- 2019年3月12日：否认限制言论自由，哥宾星愿商监督留言机制
- 2019年3月11日：媒体放任读者留言掀议，哥宾星拟探讨立法管制
- 2019年1月17日：哥宾星公布2019至2023年战略蓝图，6策略发展通讯部
- 2018年11月29日：哥宾星将引通讯法令233条文，查网络煽动言论
- 警方MCMC监控社媒，若证据确凿24小时拘捕
- 哥宾星：探讨修改政策 要发展商附网络连接设施

Ministry of Communications and Multimedia 通讯与多媒体部

News Updates

- 6-1-2019 : JA urged PH to push for MMC
- 18-3-2019: To ensure that the laws and regulations are up to date, Ministry will review PERSONAL DATA PROTECTION ACT 2010
- 12-3-2019 : Denying that he is restricting freedom of speech, Gobind Singh is willing to discuss the issue of online comments
- 11-3-2019 : Gobind Singh plans to discuss legislative control of unmoderated comment section in the media
- 17-1-2019 : Gobind Singh to announce 2019-2023 Strategic Plan for his ministry and its departments and agencies.
- 29-11-2018 : Gobind Singh to use Article 233 to investigate seditious comments on FB
- Police and MMC to monitor social media – 24 hours jail if there is conclusive evidence

Ministry of Communications and Multimedia 通讯与多媒体部

建议攻击课题：

- **媒体和个人的言论自由**

希盟答应要废除或修订很多箝制言论自由的法律却做不到，现在还考虑另立新法来管制社交媒体的言论。

- **个人及企业的资料安全**

手机应用程序及网络出现安全漏洞，加上很多电脑病毒横行，造成民众和企业的资料安全受到威胁。

- **2019至2023年通讯部战略蓝图（主打课题是否兑现承诺）**

民众不满TM网速过慢，手机网络不稳定，覆盖率不足。

监督蓝图进展，包括强化值得信赖、公道、优质和无障碍的电讯设施；打造数字经济及信息和通信技术，以朝先进国迈进；强化值得信赖和稳定的通讯及多媒体生态系统监管；扩大国家资讯的传播，以提升人民的认同感和爱国精神；强化优质和最新的广播服务；以及推动具竞争力和全球水平的创意内容工业。

Ministry of Communications and Multimedia 通讯与多媒体部

FOCUS / ISSUES:

- **Media Freedom** - Pakatan Harapan promised to abolish oppressive laws to make the freedom of expression, but only Anti-Fake News Act has been revoked till now. According to an editor-in-chief of online news portal, there are 35 laws directly and indirectly impinge on media freedom in Malaysia. These laws include the Official Secrets Act, the Sedition Act, the Printing Presses and Publications Act, as well as the Communications and Multimedia Act.
- **Cyber Security** - Personal data leakage and ransomware attacks are threatening Malaysians' personal safety and businesses. According to a study by Microsoft and Frost & Sullivan, potential economic loss in Malaysia due to cybersecurity incidents can hit a staggering US\$12.2 billion, and this is more than 4 percent of Malaysia's total GDP of US\$296 billion. Nowadays, cybercrimes in Malaysia is increasing at an average of 10,000 cases per year, which the highest number involves online scams and hacking information systems of organizations.
- **Stability of Internet Speed** - Infrastructure issues such as the lack of fibre optic network has been raised by IT experts as the main reason affecting the stability of Internet speed. There's also high demand for businesses and households for highspeed-broadband Access but however yet to have fibre optic network coverage. Malaysia had also suffered few internet disruptions in recent years, which caused the loss of productivity, revenue and Professional reputation.

Ministry of Communications and Multimedia 通讯与多媒体部

建议的活动：

- 收集民众签名，向国会呈交请愿书，反对设立新的法令来箝制社交媒体的自由。
- 与各媒体团体对话，针对媒体自由议题交流看法。
- 设立非政府监督机制，适时的回应希盟出台任何有关钳制媒体自由和言论的法令
- 成立具公信力的跨政党和媒体的监督小组，代表媒体，人民和反对党的声音

Ministry of Communications and Multimedia 通讯与多媒体部

PLAN OF ACTION:

- To collect signatures, submit memo to Parliament opposing the passing of any law which threatens freedom of speech in social media
- To hold forums with various media groups and to exchange views on issues regarding freedom of media
- To establish a joint party and media monitoring NGO to represent the voice of the media, the people and the opposition

Ministry of Communications and Multimedia 通讯与多媒体部

建议接触的团体：NGOs/ Stakeholders to be engaged:

- 马来西亚报业协会 (Malaysian Press Institute)
- 大马记者协会 (IoJ)
- 媒体之怒 (Geramm)
- 沙巴新闻从业员协会 (SJA)
- 砂拉越新闻从业员联合会总会 (FSJA)
- 古晋新闻协会 (KDJA)
- 驻马外国记者俱乐部 (FCCM)
- 马来西亚新闻从业员职工会 (NUJM)
- Persatuan Pengguna Komunikasi & Media Malaysia (Pekoma)
- Media Specialists Association
- Malaysian Digital Association
- The National ICT Association of Malaysia (PIKOM)
- Centre for independent Journalism (CIJ)

PROPOSED REFERENCES:

- Koh Kok Wee 许国伟, former Nanyang Siang Pau news editor
- Lum Chih Feng 蓝志锋, former Oriental Daily news editor
- Lim Hong Siang 林宏祥, Commentator
- Chang Teck Peng 庄迪澎, Media Industry player
- 郭史光庆, 媒体人
- Ms Sonia Randhawa (CIJ Director)

Ministry of Communications and Multimedia 通讯与多媒体部

建议参考的文件 BIBLIOGRAPHY and READING MATERIALS :

- **Pelan Strategik Kementerian Komunikasi dan Multimedia Malaysia 2019-2023**
<https://www.kkmm.gov.my/pdf/PS%20KKMM-2019-2023.pdf>
- **Proposed new bill about Media Council Act**
https://docs.google.com/document/d/e/2PACX-1vTQHOj6esm_LYu7fWu5A2JoJPEPe0REt-QLDK-zoiy4iDweb0JuVmKtMOGuT_JsQ85h_icuE4KIH6Xb/pub
<https://www.article19.org/resources/malaysia-draft-media-council-act/>
http://www.malaysianbar.org.my/general_opinions/comments/will_a_media_council_work.html
- **Industry Consultation Report: The Draft National Fiberisation and Connectivity Plan**
<https://www.skmm.gov.my/media/announcements/industry-consultation-report-the-draft-national-fi>
https://www.skmm.gov.my/skmmgovmy/media/General/pdf/Industry-Consultation_NFCP_General.pdf
- **Parlimen website**
<https://www.parlimen.gov.my/index.php>

Ministry of Communications and Multimedia 通讯与多媒体部

任何问题，可咨询 Any inquiry kindly contact person in charge :

INSAP职员：

Lee Chi Heng 李志恒

03-2161 5621/6201

chlee@insap.org.my

中央宣传局职员：

Dave Chua 蔡志雄

dave@mca.org.my